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Dagsorden ES Uddannelses- og undervisningsudvalg (ESUU) 

Tid & sted 6. november 2018, kl. 13.00-15.00, FrB7 A1-112 

Mødenr 2018.6 

Deltagere Ove Andersen (OA) – mødeleder (D) 
Mette Billeskov (MBi) – referent (D) 
Lars Bo Larsen (LBL) (A) 
Kirsten M. Nielsen (KMN) (D) 
------ 
D: Deltog, A: Afbud, N: No show 

Jan H. Mikkelsen (JHM) (D) 
Iwona M. Windekilde (IMW) (A) 
Jimmy J. Nielsen (JJN) (D) 
Tatiana K. Madsen (TKM) (D) 

Kommentarer Tine Lykke Tindal Leth Bak under pkt. 2 i forbindelse med drøftelse af 
rekruttering. 

  

Pkt Tidspkt Emne Bilag Ansv. Form 

1 13.00 Godkendelse af dagsorden og referat 1.1 & 
1.2 

Alle B 

2 13.05 Rekruttering 

 Hver deltager giver et 5 min resumé af 
diskussionerne i deres sektion vedr. forslag 
til rekrutteringsinitiativer (jf. referat) 

 Brug af ambassadører 

 Budget 

 Det videre arbejde 
 

  
Alle 
 
 
Tine 
Tine 
OA 

D 

3 14.00 Principper for undervisningsfordeling 
(indledende drøftelse mhp at få fastlagt principper 
for undervisningsfordeling på ES) 
 

 Alle D 

4 14.15 Rekvisitioner for F19 
(OA præsenterer rekvisitioner med foreløbige 
bemandinger baseret på F18. Inden d. 27/11 
holdes ES-UU møde hvor der samles op på 
sektionernes tilbagemeldinger) 

4.1 OA O+D 

5 14.45 Prioritering af ansøgninger til Siemensfonden 5.1 OA B 

6 14.55 Evt. 
 

 Alle D 

 15.00 Slut 
 

   

Form:   O: Orientering, B: Beslutning, D: Drøftelse 
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1. Godkendelse af dagsorden og referat 
Dagsorden og referat fra sidste møde godkendt. 
 

2. Rekruttering 
De fremmødte fremlagde resultaterne af hjemmeopgaven fra sidste møde med diskussion i 
sektionerne vedr. forslag til rekrutteringsinitiativer: 
 
TKM (WCN): 

 Har vi kontakt til dem, vi vil? 

 Nok vigtigst at lave noget for HTX/STX. Se på deltagere i Studiepraktik. 

 Det er vores opgave at hjælpe ambassadørerne på vej med f.eks. opstillinger osv., 
som kan genbruges. 

 Bedre kontakt med underviserne på HTX/STX, f.eks. noget opfølgning i form af 
workshops osv. 

 Tænke andre foreninger ind: Coding Pirates, UNF osv. Bruge vores roll-ups her. 
 

JHM (APMS): 

 Vi bruger vores ressourcer, der hvor vi har en eksisterende forbindelse. Qua et tættere 
samarbejde med Pia Thomsen (Siemens/Motorola) er vi f.eks. kommet med i et HTX-
elite-forløb. Vi var med første gang sidste år, hvor deltagerne lavede nogle målinger 
hos os. I år er det et lidt større hold under friere rammer og med flere timer for de 
studerende. Det er lidt en ”vennetjeneste”. 

 
KMN (Automation): 

 JDN er kommet i dekanernes rekrutteringsudvalg og har deltaget i 2-3 møder. Man 
synes, vi står dårligt ift. Aarhus. Vi bør – ligesom Aarhus – være mere systematiserede 
og have ordentlige tilbud på en hjemmeside på fakultets- eller universitetsniveau. 

 Man er bekymret for de studenterambassadører, der udsendes. Ikke alt er lige godt, 
og vi skal hjælpe dem mere.  

 I Automation har vi brugt meget krudt på STX gennem årene, men det er studerende 
fra HTX, der ender med at komme her. Så vi vil gerne disponere anderledes. Tine 
supplerede dog med, at der overordnet næsten er ligevægt mellem STX og HTX. Der 
er dog flest fra STX på PDP, men vi skal fortsat arbejde lige så meget med STX. 
Tilbuddene skal nok målrettes begge grene. 

 Der er ansatte i Automation, der kommer i gamer-miljøet. Unge mennesker fra dette 
miljø er sandsynligvis langt hen ad vejen nogen af vores potentielle studerende. Ved 
store gamer-events afpilles PR-video’er. Ved et stort event i Gigantium i januar/februar 
kunne vi være mere synlige. 

 
JJN (CNT): 

 Vi er enige i, at der bør være mere fokus på HTX. 

 Vore bacheloruddannelser spænder bredt. Måske var det en idé at prøve at sælge 
vore uddannelser som noget mere fundamental videnskab. Elektronik og IT opfattes 
nok mest som noget ”håndværksmæssigt”. Der vil være nogle studerende (og især 
piger), der ikke vil være interesserede i at sidde og lodde, men gerne vil andre aspekter 
af uddannelsen. OA tilføjede, at både dekan og prodekan har planer om en 
bacheloruddannelse, der appellerer bredt (teknik generelt f.eks.). Det samme har de 
gjort på DTU. 
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Tilbagemelding vedr. rekruttering fra Iwona (CMI) forventes på næste møde. LBL har for SIP 
forud for mødet meddelt, at han ikke har fået nye forslag til rekrutteringstiltag, men at SIP (især 
akustikerne) allerede deltager i mange af de eksisterende aktiviteter og generelt er positivt 
stemt for at bidrage. 
 
Tine gav en status på rekrutteringsarbejdet:  
 

 Der har været afholdt møde med studenterambassadørerne. Det er ambassadørerne, 
der er i øjenhøjde med vore potentielle studerende, og de havde mange gode idéer, 
så der er store forventninger til deres indsats. Vi har p.t. 15-16 ambassadører 
(nogenlunde lige mange af begge køn), der repræsenterer vore uddannelser.  

 Studiepraktik uge 43: Evalueringerne fra studiepraktikanterne er super positive. Der 
var stort set intet frafald efter første dag, og 95% blev der alle tre dage. 

 Finansiering af rekrutteringsaktiviteter: Tine har fået OK til budgetudkast. Satsningen 
bliver på vore bacheloruddannelser. Det er tanken at lave en elektronik-camp, og det 
blev foreslået at kalde den ’Maker Space Camp’. 

 Tine har også lavet årshjul for de forskellige aktiviteter.  
 
OA opsummerede, at der er mange ”bolde i luften”. Spørgsmålet er, hvad vi vil satse på det 
kommende halve års tid? Følgende blev nævnt: 
 

 Det er vigtigt at lære noget mere om vores studerende på 1. studieår. Tine vil tale med 
dem for at ramme målgruppen mere præcist. JHM nævnte i den forbindelse, at 
studiestartsprøven ikke god nok. Han får til opgave at lave en konklusion på 
studiestartsprøven til senere diskussion i ESUU. 

 TKM og Tine laver forslag til, hvordan man kan systematisere/strukturere samarbejdet 
med gymnasierne. 

 Der skal være flere events for HTX/STX, og vi skal gøre brug af ambassadørerne, så 
idéer kan komme fra dem. Men vi skal hjælpe dem med udvikling af idéerne.  

 Alle ESUU-medlemmer skal i deres sektioner indhente forslag til gymnasiekontakt/ 
aktiviteter. JHM understregede, at der bør være fokus på struktureret samarbejde med 
underviserne på gymnasierne, da opbakning fra disse er nødvendig for at opnå gode 
resultater. 

 Maker Space Camp: OA spurgte til, hvad ESUU-medlemmerne syntes om idéen. Det 
er tanken at lave en 3-dages camp, der minder om studiepraktik, med gymnasieelever 
som målgruppe. Det blev nævnt, at det er et stort arbejde, og at der er hård 
konkurrence. Det blev derfor aftalt at nedprioritere campen og satse på et mere 
struktureret forløb og aktiviteter for gymnasieelever. 

 
3. Principper for undervisningsfordeling 

OA præsenterede sit udkast til et dokument om principper for undervisningsfordeling. Det er 
ESUU’s fornemste opgave at sikre, at der leveres undervisning af den bedste kvalitet, og 
ESUU-medlemmerne betragtes som repræsentanter for de enkelte sektioner. 
 
Nogle punkter i dokumentet blev diskuteret. Der er enighed om en vis dynamik i 
undervisningen, og at SU evt. skal høres, hvis det giver anledning til problemer. OA reviderer 
dokumentet og bringer det videre til institutledelsen. Principperne for undervisningsfordeling 
bliver tilgængelige for alle medarbejdere. 
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4. Rekvisitioner for F19 
På ESUU-siden i Moodle ligger materiale vedr. rekvisitioner for F19, bl.a. Excelark med 
bemanding fra sidste år. ESUU-medlemmerne får til opgave at gennemgå rekvisitionerne for 
deres sektioner og tilføje/bekræfte bemanding. Uafklarede forhold afklares på møde inden for 
14 dage. (Møde efterfølgende aftalt til 23/11 kl. 14-15.) 
 

5. Prioritering af ansøgninger til Siemensfonden 
To ansøgninger er indsendt til ESUU, og det blev aftalt at sende begge videre til prodekanen. 
Der sendes en samlet indstilling fra AAU til Siemensfonden. 

 
6. Evt. 

Mødefrekvens: Der afholdes i udgangspunktet et møde pr. måned af 2 timers varighed. Hanne 
sletter sine mødeindkaldelser via Outlook, og Mette indkalder på ny – inkl. et møde i april. 
Datoer for ordinære møder resten af året og første halvdel af 2019 er: 
 
Møde nr. 7, 2018: 11. december kl. 10-12 
Møde nr. 1, 2019: 10. januar kl. 10-12 
Møde nr. 2, 2019: 14. februar kl. 10-12 
Møde nr. 3, 2019: 14. marts kl. 10-12 
Møde nr. 4, 2019: 3. april kl. 10-12 
Møde nr. 5, 2019: 9. maj kl. 10-12 
Møde nr. 6, 2019: 13. juni kl. 10-12 
 
Input fra LBL sendt pr. mail forud for mødet: 

 Der er udarbejdet forslag til ny studieordning for PDP – både BSc og MSc. De er sendt 
til godkendelse. 

 SIP skal fremover levere undervisning til 50% af et nyt kursus - ’Digitale systemer’ - på 
4. semester Sundhedsteknologi (ny studieordning). Det er Flemming Christensen, der 
leverer undervisningen herfra. 

 
ACTION POINTS: 
 

 JHM: Konklusion på studiestartsprøven til senere diskussion i ESUU. 

 TKM/Tine: Lave forslag til, hvordan man kan strukturere samarbejdet med gymnasierne. 

 Alle ESUU-medlemmer: Indhent forslag i sektionerne til gymnasiekontakt/aktiviteter. 

 MBI: Ansøgninger til Siemensfonden sendes til prodekan Torben Larsen. 

 MBI: Indkald møderække i Outlook. 
 
 


